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Protokół nr XXV/2013 

z  Sesji Rady Gminy Wymiarki z dnia 05 marca 2013 r. 

odbytej w Sali Ś lubów Urzędu Gminy Wymiarki. 

 

Ad.1. Otwarcie sesj i . 

Przewodniczący Rady Gminy Wymiarki Pan Piotr Adamek o godz.16:00 

otworzył obrady XXV  Sesj i  Rady Gminy w Wymiarkach.  Na podstawie l isty 

obecności stwierdzi ł  prawomocność  obrad (w sesj i  uczestniczyło 15 radnych - 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzj i) .  

W obradach uczestniczyl i :  

1. Adamek Piotr 

2. Babiarz Zbigniew 

3. Bednarz Janina 

4. Cytlak Danuta  

4. Hoffman Cezary 

6. Wieczorek Joanna 

7. Kowalski Piotr 

8. Kowalów Edward 

9. Pi lny Jerzy 

10. Starzec Andrzej  

11. Wróbel Leszek 

12. Żółtański Czesław 

13.  Janiszewski Waldemar  

14. Szkodzińska Barbara 

15. Kiszka Halina 

Ponadto w sesj i  uczestniczyły osoby zaproszone oraz mieszkańcy. Listy 

obecności radnych i  gości zaproszonych stanowią  załączniki  nr 1 i  nr 2  do 

niniejszego protokołu.  

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy nie odczytywał porządku obrad ze względu na 

to, iż radni otrzymali  go przed sesją .  Niemniej  jednak Pani Wójt, Anita 

Staszkowian złożyła wniosek o wycofanie w pkt.10 podpunktu b), czyli  uchwały w 

sprawie powołania Skarbnika Gminy Wymiarki.  Swój  wniosek umotywowała tym, 

że osoba, która miała zostać  powołana na stanowisko Skarbnika wycofała się .  
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Ponadto odczytała pisemne oświadczenie Pani Jadwigi Pietkiewicz, Głównej 

Księgowej Urzędu Gminy Wymiarki, w którym oznajmiła ona, iż nie wyraża zgody 

na powołanie jej  na stanowisko Skarbnika. Oświadczenie to stanowi załącznik nr 3  

do niniejszego protokołu. Poddano  pod głosowanie nowy porządek obrad, który 

został przyję ty jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesj i .  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXIV sesj i .  

4. Wnioski z posiedzeń  komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki.  

5. Wniosek o odwołanie Skarbnika Gminy Wymiarki . 

6. Interpelacje i  zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i  zapytania. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

9. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych w okresie 

pomiędzy sesjami. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) odwołania Skarbnika Gminy Wymiarki. 

11.Wolne wnioski i  zapytania. 

12.Zamknięcie obrad XXV sesj i .  

Ad.3. Zatwierdzenie protokołu z XXIV sesj i .  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy któraś  z radnych wyznaczonych do 

zapoznania się  z protokołem z poprzedniej  sesj i  chciałaby wnieść  do niego 

poprawki. Radna Janina Bednarz i  radna Danuta Cytlak oznajmiły, iż zapoznały się  

z protokołem i nie wnoszą  uwag. Protokół uznano za przyję ty . Do zapoznania się  z 

protokołem z XXV sesj i wyznaczono radnego Cezarego Hoffmana i  radnego 

Waldemara Janiszewskiego. 

Ad.4. Wnioski z posiedzeń  komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr Adamek poprosi ł  radnego Cezarego 

Hoffmana o krótkie zaprezentowanie wniosków z ostatniego posiedzenia Komisj i 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i  Spraw Socjalnych z dnia 14 lutego 2013 r. W/w 

wnioski stanowią  załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

Ad.5. Wniosek o odwołanie Skarbnika Gminy Wymiarki. 

 Pani Wójt odczytała zgromadzonym wniosek jaki złożyła do Rady Gminy 

Wymiarki (załącznik nr 5). Dotyczył on odwołania obecnego Skarbnika Gminy 
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Wymiarki , Pani Zofi i  Hajkowicz. Pani Wójt uzasadni ła swoją  decyzję  wymieniając 

najważniejsze punkty,  które zadecydowały o podjęciu takiej  a nie innej  decyzj i . 

Oznajmiła, że współpraca ze Skarbnikiem od samego począ tku nie układała się  

naj lepiej . Oznajmiła, że nie darzy Pani Skarbnik zaufaniem i nie widzi w zwi ązku z 

tym dalszej  moż l iwo ści współpracy. Wśród argumentów za odwołaniem Pani Anita 

Staszkowian wymieni ła brak lojalności Skarbnika wobec Wójta i  Gminy. Zdaniem 

Wójta Pani Zofia Hajkowicz wprowadzi ła wszystkich w błąd informując, że nie ma 

potrzeby uchwalania Wieloletniej  Prognozy Finansowej, a jak się  faktycznie 

okazało jest to obowiązek. Regionalna Izba Obrachunkowa dała nam na to czas do 

20 kwietnia. Ponadto Prezes RIO poinformował Panią  Wój t o moż l iwo ści nałożenia 

na Gminę  Wymiarki zarządu komisarycznego. Pani Skarbnik wielokrotnie 

odmawiała współpracy z Panią  Wój t, m.in. nie wyrazi ła zgody na modyfikację 

zakresu czynności dla pracowników, nie zgodzi ła się  na zakup i  wdrożenie nowego 

oprogramowania rachunkowego. Co więcej , Pani Anita Staszkowian zarzuci ła Pani 

Zofi i  Hajkowicz brak kreatywności w zakresie f inansów gminy, nie 

wykorzystywanie nadarzających się  okazj i  oraz podejmowanie decyzj i  nie zawsze 

korzystnych dla gminy (m.in. dotyczy rachunku walutowego).  Pani  Wójt 

poinformowała radnych, że jest zobowiązana do tego aby po 3-miesięcznym okresie 

wypowiedzenia zaproponować  Pani Zofi i  Hajkowicz pracę  na innym stanowisku, 

zgodną  z jej  kompetencjami. Aktualnie Pani Zofia Hajkowicz przebywa na 

zwolnieniu lekarskim. 

Ad.6. Interpelacje i  zapytania radnych. 

1. Edward Kowalów: 

•  Dlaczego radni nie zostal i  poinformowani  wcześniej  o napię tych relacjach 

pomiędzy Panią  Wój t a Panią  Skarbnik? Rada Gminy nie była na bieżąco 

informowana. Pani Hajkowicz nie ma na sesj i i  nie ma moż l iwo ści aby się  

bronić  przed stawianymi zarzutami. 

2. Radna Janina Bednarz: 

•  Można było wcześniej  poinformować  radnych o trwającym w Urzędzie Gminy 

konfl ikcie. Nie dano Pani Skarbnik moż l iwo ści obrony. Jest nieobecna na 

sesj i przez co nie można wysłuchać  jej  zdania na ten temat. To niemoralne 

aby podejmować  decyzj i  po wysłuchani tylko i  wyłącznie jednej  strony. Pani 

Wójt powinna dojść  do konsensusu z Panią  Skarbnik dla dobra gminy.  

3. Radny Leszek Wróbel: 

•  Po prześ ledzeniu protokołów RIO dotyczących f inansów Gminy Wymiarki  

nie dopatrzył się  informacj i  o nieprawidłowościach. Na sesj i  Pani Wójt 
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informuje radnych, że RIO ma jakieś  zastrzeżenia. Wg radnego nie ma takiej 

sytuacj i .  Ponadto radni nie powinni brać  udziału w tym konfl ikcie.  

4. Przewodniczący Rady Piotr Adamek: 

•  Radni niepotrzebnie są  wciągani w konfl ikt .  Pani Wójt została wybrana przez 

mieszkańców gminy i  powinna osobiście odpowiadać  za pracę  urzędu i  

podejmować  decyzję  o zwolnieniach. 

Ad.7. Odpowiedzi na zapytania i  interpelacje. 

Brak odpowiedzi. 

Ad.8.  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

•  7 lutego 2013 r.  została opubl ikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubuskiego Uchwała Nr XXIV/149/2013 Rady Gminy 

Wymiarki  z dnia 31.01.2013 r . zmieniająca uchwałę  w sprawie okreś lania 

trybu udzielania i  rozl iczania dotacj i  z budżetu Gminy Wymiarki  dla 

niepubl icznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów 

przedszkolnych. 

•  8 lutego 2013 r.  została opubl ikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubuskiego Uchwała Nr XXIV/147/2013 Rada Gminy 

Wymiarki z dnia 31.01.2013 r. w sprawie okreś lenia zasad wnoszenia,  

cofania i  zbywania udziałów oraz akcj i  w spółkach prawa handlowego przez 

Wójta Gminy Wymiarki. 

•  18 lutego 2013 r.  wpłynę ło pismo Pani Jadwigi Włodarczyk w sprawie 

udostępnienia nagrania bądź odpis protokołu z XVII sesj i  Rady Gminy 

Wymiarki z dnia 27 lutego 2012 r. Odpowiedzi udzielono na piśmie z 

zachowaniem ustawowego terminu. 

Ad. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami. 

•  07 lutego miało miejsce spotkanie z Wojewodą  Lubuskim, w którym 

uczestniczyła Pani Wójt oraz radny Piotr Kowalski. Spotkanie dotyczyło 

uruchomienia zjazdu na autostradę .  

•  08 lutego podpisano umowę  na dofinansowanie remontu stadionu w 

Wymiarkach (160 tys. zł) .  

•  12 lutego odbyło się  spotkanie w Urzędzie Gminy dotyczące moż l iwo ści  

udziału w projekcie przeciw wykluczeniu cyfrowemu, następnie tego samego 

dnia o godz. 14:00 przyjechała f i rma oferująca swoją  współpracę  w zakresie 

odbioru odpadów. 
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•  14 lutego miała miejsce Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i  Spraw 

Socjalnych w sprawie uroczystego otwarcia hal i  sportowej . 

•  18 lutego w Lubsku odbyło się  Walne Zebranie Członków ŁLGR. 

•  20 lutego odbyło się  zebranie wiejskie w miejscowości Si lno Małe w sprawie 

drogi na Lubartów. 

•  26 lutego odbyło się  spotkanie z przedstawicielami Nadleśnictwa oraz fermy 

norek w sprawie wspomnianej  już wcześniej  drogi na Lubartów. 

•  27 lutego odbyło się  spotkanie z Powiatowym Komendantem Państwowej 

Straży Pożarnej . Dotyczyło ono pomocy we wcześniejszych ustaleniach 

dotyczących  odbioru hal i  sportowej . 

•  01 marca zaktual izowano, poprawiono i  dostarczono kosztorys na remont 

drogi przy ul. 1 Maja i  ul .  Wiejskiej . 

•  W międzyczasie 4-krotnie prowadzono rozmowy z przedstawicielami 

Regionalnej  Izby Obrachunkowej w sprawie sytuacj i  finansowej gminy. 

Ustalono, że poprawiony WPF zostanie dostarczony przez Gminę  Wymiarki 

do 20 marca. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są  pytania dotyczące sprawozdania z 

działalności Wójta. Radny Cezary Hoffman zadał pytanie czy przypadkiem nie 

przeoczono pewnej  istotnej  sprawy. Zapytał  kto będzie prawnie odpowiedzialny za 

f inanse gminy, gdyby odwołano Skarbnika i  nie powołano nowego. Z uwagi na fakt,  

że Pani Jadwiga Pietkiewicz nie wyrazi ła zgody na obj ęcie stanowiska Skarbnika 

Gminy, w przypadku gdyby odwołano Panią  Zofię  Hajkowicz Gmina Wymiarki nie 

miałaby chwilowo Skarbnika. Radca Prawny, Pani Maria Wrońska oznajmiła, że za 

f inanse gminy odpowiada Wójt. Decyzje dotyczące f inansów wymagają 

kontrasygnaty skarbnika, ponieważ jest to okreś lone w ustawie. Pani Skarbnik może 

upoważnić  innego pracownika do upoważnienia kontrasygnat i  tak jest w tym 

wypadku. Pani Skarbnik jest obecnie na zwolnieniu,  wi ęc na podstawie 

upoważnienia kontrasygnat dokonuje Inspektor Maria Wysoczan. Wójt odpowiada 

za wszystko jednoosobowo, również za gospodarkę  f inansową .  

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) odwołania Skarbnika Gminy Wymiarki. 

Przewodniczący zapytał czy są  uwagi do projektu uchwały.  Uwag  nie 

wniesiono. Następnie W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Hal ina Kiszka 

odczytała treść  projektu uchwały. Poddano projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 
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Za : 6 radnych 

Przeciw: 7 radnych 

Wstrzymało się :  2 radnych 

Uchwała została odrzucona.  

Treść  odrzuconego projektu stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 

11. Wolne wnioski i  zapytania. 

1. Radny Jerzy Pi lny: 

•  Jak tylko zrobi się  cieplej i  ziemia obeschnie należałoby zająć  się 

naprawą   ul .  Sobieskiego. Droga do remizy także jest w opłakanym 

stanie i  przydałoby się  ją  naprawić .  

•  Prośba o zwrócenie się  do PKP w sprawie przejazdu kolejowego obok 

szkółki  leśnej . Płyty przemieszczają  się  i  mogą  uszkodzić  auto. 

•  Czy przypominano Nadleśnictwu o przycinaniu drzew i  krzewów, które 

ograniczają  widoczność  kierującym pojazdami? 

•  Na ul. Waryńskiego miały zostać  zrobione pobocza, w jaki punkcie 

stoi ta sprawa? 

•  W Lutynce przy stawiku miały zostać  przycię te krzaki, które 

ograniczają  widoczność  kierowcom. 

2. Radny Edward Kowalów: 

•  Należałoby się  zająć rowami, nie ma co czekać  na powiat.  Trzeba 

udrożnić  rowy przy przejeździe kolejowym przy ul. Leśnej , ponieważ  

są  zapchane. 

•  Na chodniku przy ul. Ks. Witolda po stopieniu się  śniegu zostały psie 

odchody, które wyglądają  bardzo nieestetycznie.  

ODP: Pani Maria Wrońska poinformowała radnego, że zgodnie z prawem 

odśnieżanie, posypywanie, oczyszczanie chodników to obowiązek 

właściciel i  nieruchomości. 

•  Prośba o przeprowadzenie konfrontacj i  między Panią  Wój t a Panią  

Skarbnik w celu dojścia do porozumienia. 

3. Sołtys Roman Czarkowski: 

•  Czy piasek znajdujący się  obok hal i  sportowej  będzie można kupić? 

ODP: Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej , Pan Tomasz Dziok 

poinformował sołtysa, że piasek należy do Wykonawcy hal i .  Fi rma 

składuje materiał  w celu jego ewentualnego wykorzystania przy 

real izacj i  inwestycj i .  Po jej  zakończeniu być  może będzie moż l iwo ść  

odkupienia pozostałego materiału. 
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4. Radny Leszek Wróbel: 

•  Podziękował za odpowiedź na interpelację dotyczącą  §4010 z budżetu 

gminy ale uznał, że nie jest ona zgodna z jego wyl iczeniami.  Wg 

radnego podane w odpowiedzi  kwoty są  zaniżane a więc został  on 

oszukany.  

•  Na fakturach za wodę  nal iczone są  odsetki za m-c styczeń  pomimo, iż 

ludzie płacą  regularnie. Należy zmienić  program, który błędnie 

wyl icza należności bądź wystawić  korekty faktur. 

5. Mieszkaniec Gminy : 

•  Gmina ma pieniądze na halę ,  stadion ale na wodę  nie posiada środków. 

Dlaczego w tak małej  gminie przeznacza się  tak dużo środków na 

OSP? Co z budynkiem dawnej  bibl ioteki? Ogrzewanie w budynku 

zostało zdewastowane a do dzisiaj  nikt za to nie odpowiedział.  

Ponadto nie mamy gdzie garażować  gimbusa. Mieszkaniec zarzuci ł  

również,  że strażacy używają  aut służbowych do załatwiania 

prywatnych spraw. 

ODP: Radny Piotr  Kowalski odpowiedział zainteresowanemu 

mieszkańcowi, iż środki zapisane w budżecie w większości pochodzą  z 

projektów. OSP real izuje projekty, m.in. „Mały Strażak”,  które są 

dof inansowywane w 85%. Gmina zapewnia 15% wkład własny w 

real izację .  Całość  środków zapisana jest w budżecie stąd takie duże 

kwoty. Po 3 miesiącach od zakończenia projektu 85% tych środków 

wraca do budżetu gminy. Nie ma sensu brać  kredytów w bankach 

komercyjnych i  spłacać  gigantycznych odsetek. Pan Piotr Kowalski  

oznajmił ,  że strażacy otrzymują  ekwiwalent pieniężny za udział w 

akcj i  w wysokości 9zł/h. Jest to obowiązek ustawowy. 

6. Mieszkaniec Gminy : 

•  Jeś l i  Gminie grozi zarząd komisaryczny to OSP nie powinna w tak 

ciężkich czasach żądać  pieniędzy. Przy ul. Waryńskiego nie ma 

latarni, dzieci chodzą  niebezpiecznymi poboczami. Wszelkie projekty 

powinno się  pisać  i  real izować  dla dobra gminy a nie własnego. 

7. Radna Danuta Cytlak:  

•  Skąd się  wzię ły odsetki za wodę  nal iczone za m-c styczeń  na 

fakturach, które mieszkańcy otrzymali  w lutym i nie miel i  f izycznej  

moż l iwo ści aby je wcześniej  opłacić .  

8. Radna Joanna Wieczorek: 
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•  Radna postanowiła uświadomić  zebranych, że postępowanie Pani Zofi i  

Hajkowicz, w tym jej  zwolnienie lekarskie to zagrywki. 

Ad. 11. Zamknięcie obrad XXV sesj i . 

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Piotr Adamek- Przewodniczący 

Rady Gminy Wymiarki zamkną ł  obrady XXV Sesj i  Rady Gminy Wymiarki . Na tym 

protokół zakończono. Protokół zawiera 8 stron, ponumerowanych od 1 do 8. Sesja 

trwała nieprzerwanie od godz. 16:00 do godz. 17:00. 

 

 

  Protokołowała:                                                     Przewodniczący Rady 

 

Paul ina Czubińska                                                        Piotr Adamek 


